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NELJA" VUOTTA HALLINNON TUTKIMUs:vuoSIKIRJAA 

Nyt käsillä oleva Hallinnon tutkimus -vuosikirjan numero on järjestyksessä 
kahdeksas. Kun se on ainakin tällä erää viimeinen, jonka päätoimittajana olen 
ollut, 011 ehkä aika katsahtaa tilannetta nii11 seuramme kuin erityisesti vuosi
kirjamme osalta. 

Hallinnon Tutkimuksen Seura elää nyt viidettä toimintavuottaan. Seuram
me jäsenmäärä on jo noin 340, ja noin 150 011 seuramme vuosikirjalla Hallin
non tutkimuksella muita tilaajia. Seura perustettiin alkuaan ensisijaisesti 
kokoamaan yhteen maamme hallinnon tutkijat riippumatta siitä, mikä heidän 
koulutustaustansa tai kiinnostusalueensa on. Tarkoituksena oli synnyttää 
yhteinen keskustelufoorumi, koota voimia ja edistää hallinnon tutkimusta. 
Ymmärtääkseni on hyvin selvästi 11ii11, että seuramme on onnistu11ut tarkoi
tuksensa toteuttamisessa suhteellisen hyvin mitä tulee julkaisu11 aikaansaami
seen ja jäsenmäärään. Vuosikirjaa pidettäneen kohtuullisena tasoltaan, ja 
jäsenmäärä lienee tyydyttävä suhteutettuna se maan tutkijoiden määrään 
alalla sekä seuran ikään. 

Yhdessä merkittävässä suhteessa en ole kehitykseen tyytyväinen. Kaikkia 
lalan tutkijoita emme ole onnistuneet saamaan mukaan toimintaan. Aktivistit 
;1.ihiosallisiuµna kuin kirjoittajiliakin .. ovat seurassamme lähinnä varsinaisia 
jul�ishallintotiete_ilijöitä. Aktiiveja ovat olleet myös politologihallintotieteili-
.,. ---· ·-------

jät sek.ä muutamat J!!!!_linto-oikeustieteilijä(jji llJUUtama yriJyshallinnonJutki-
ja. Sosi�it �en sijaan ovat kokonaan poissa. Syytä en tiedä. Tosin sama 
if/an�i;-Jialfinnontutkijoiden kansainvälisissä konferensseissa. Ehkä on niin 
että hallintoa tutkivia sosiologeja ei yksinkertaisesti ole - tai sitten niin että 
heidän omat jo vanhat ja melkoisen kiinteät tieteelliset yhteisönsä sitovat 
heidät niin puhtaasti sosiologeiksi etteivät he tunne kaipaavansa muita tieteel
lisiä keskustelu- ja toiminta-areenoja. Joka tapauksessa meidän on ponnistel
tava tulevaisuudessa sekäJiJ!:!!.!!!<:'!_s!f!.!!JJijö!!!_en että {!Qten{ia.._ali$len_sosiol9.gf
hallinnontutkijoide11 mukaansaamiseksi seuran toimintaan. 

Mi,;ullå-erole'"k""'ovin hyvää kokonaiskäsitystä siitä, millaisena Hallinwm 
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tutkimus sen lukijakunnan keskuudessa koetaan. Ensi 11uoden alussa on kyllä 
tarkoitus suorittaa pieni sefliitys ki1ja111me tilaajien käsityksistä kirjan yleises
tä tasosta, mielenkiintoisuudesta jne. Vaikka tällä kirjoituksella ei ole tarkoi
tus raikuttaa lukijoiden tulei•iin an•ioihin kiljasta, on ehkä kuitenkin syytä 
hieman i•alaista, millaista kirjan toimittaminen käytännössä on ollut. 

Luultai·asti informatiMsinta kirjan toimittamisen luonteesta on se tieto, 
ettemme ole toistaiseksi hylänneet yhtään kirjoitusta, meillä ei ole ollut siihen 
i•araa, vaikka joskus kieltämättä mieli olisi tehnyt. Kirjan tekeminen on siis 
ollut täysin riippuvaista tarjonnasta. Vain silloin tällöin olemme pyytäneet 
kirjoittajia täydelltämään ja selkeyttämään juttujaan. Pääasiallisesti toimitta
minen on ollut toim.itussihteerin ja päätoimittajan toistuvaa yhteydenottoa 
potentiaalisiin kirjoittajiin, juttujen tulon vauhdittamista ja kiljoittajien 
hätistelyä silloin kun määräajat 0l'at jo umpeutuneet. ( Niinpä tämäkin kilja, 
valitettavasti, ilmestyy lukijoille noin kuukauden myöhässä.) .Minkäänlaista 
selkeää toimituspolitiikkaa ei ole ollut mahdollista ha17oittaa. · Toimituspoli
tiikka on muotoutunut asiallisesti kokonaan sen mukaan, ketkä kirjoituksia 
ovat oma-aloitteisesti lähettäneet ja ketkä pyydetyistä kirjoittajista ovat 
suostuneet artikkeleita, puheenl'Uoroja ja kirja-arvioita tekemään. Tulos on 
ollut lukijoiden nähtiivissä. Myönteistä palautetta on toki tullut, kielteistä ei 
oikeastaan lainkaan. En kuitenkaan päätoimittajana, edellä kuvatuista syistä, 
ole voinut olla tilanteeseen kovin tyytyväinen. Siksi olemme suunnitelleet 
tulevaisuudelle joitain uutta. 

Vuonna 1986 on tarkoitus aloittaa kirjan toimittaminen siten, että perus
tetaan toimituksen avuksi paikallistoimittajien l'erkosto. Samalla kun vuosi
kirjan kokoa laajennetaan keskimäärin JOO-sivuisesta Iloin 400-sivuiseksi, 
laajennetaan myös sisältöä. Paikallistoimittajilta tullaan pyytämään normaa
lien artikkelien ja muiden kirjoitusten lisäksi ajankohtaisia tapahtumia kuvaa
via tiedotteita, tietoja tulevista seminaareista, vierailijoista ja kiinnostavista 
tapahtumista. Samoin toivotaall virantäyttöprosessien kuvauksia, asiantuntija
lausuntojen ydinkohtia ja muuta kiinnostavaa aineistoa - myös muualta kuin 
tieteell piiristä. Näin on tarkoitus tehdä ki1ja luettavammaksi ja aineksiltaan 
mollipuolisemmaksi. Alustavasti on myös suunniteltu, että vuonna 1987 
kiijamuoto muutettaisiin normaaliksi tieteelliseksi aikakauslehdeksi, joka 
ilmt:Styisi neljänä Iloin 100-sivuisena numerona. 

Jättäessäni nyt päätoimittajan tehtävät toivota/! uudelle päätoimittajalle 
menestystä. Samalla vetoan lukijakuntaamme: kirjoittakaa ja tarjotkaa juttu· 
ja. Vain jäsen- ja lukijakunnan aktiivisuus voi saada aikaa/! monipuolisemman, 
mielenkiintoisemman ja luettavamman julkaisun. 

Juha Vartola 




